
PROTOKOLL FÖRBUNDSMÖTE 
2021-10-30 - 2021-10-31 
 

§ 1 

Förbundsmötets öppnande 

Eva Kilnäs, FM-kommittén, hälsade alla välkomna till 
Mölnlycke, Wendelsbergs Folkhögskola och Råda Rum. Eva 
uttryckte att det kändes extra speciellt att få träffas på plats, 
efter nästan två år av distansmöten på grund av Covid 19-
pandemin. Förbundsmötet blev ett tillfälle att i efterskott fira 
förbundets 50-årsjubileum, som egentligen inföll år 2020. 
Eva hedrade minnet av Per Södergren, tidigare 
förbundsordförande, som ligger begraven i närheten. Han var 
en stor förebild både lokalt och nationellt i förbundet.  
  
Roger Nordmark, kommunordförande i Härryda kommun, 
hälsade förbundet varmt välkomna till Härryda kommun och 
önskade ett lycka till under helgen.  
 
Karin Wester, förbundsordförande, hälsade alla välkomna 
och förklarade Förbundsmötet (FM) 2021 för öppnat. Karin 
uttryckte en glädje över att vi äntligen fick ses i det fysiska 
rummet och hade möjlighet att träffa gamla och nya vänner i 
förbundet igen. Hon betonade att vi behöver ta med oss de 
erfarenheter vi har från de här två åren av pandemi. Många 
arrangemang har fått ställas in, men vi har också hittat nya 
sätt att umgås på. Det har framförallt varit på kårnivå som 
scouting har kunnat bedrivas mer som vanligt under den här 
tiden. Karin passade på att tacka kårerna för all fantastisk 
verksamhet som de trots pandemin kunnat bedriva. Hon lyfte 
också att vi nu måste få till en medlemstillväxt och att alla 
måste hjälpas åt, under FM-helgen är vårt tillfälle att 
tillsammans bestämma vägen framåt. 

§ 2  

Röstlängd 

I enlighet med förbundets stadgar ska anmälan av ombud 
vara förbundsstyrelsen, FS, tillhanda senast fem veckor före 
förbundsmötets öppnande. Stadgemässigt var det möjliga 
antalet ombud 184 samt 1 revisorsröst till årets 
förbundsmöte.  
 
Inför mötet hade ombudsfullmakter för 102 ombud plus 1 
revisorsröst inkommit i tid. Utöver dessa hade 15 
ombudsfullmakter inkommit för sent.  
 
Totalt var 111 ombud samt 1 revisor på plats. Röstlängden 
föreslogs fastställas till 111 röster.  
 

FM BESLÖT 

att godkänna de 15 ombud som inkommit för sent 

att fastställa mötets röstlängd till 111 ombud, vilket innebar 
 att förbundsmötet 2021 var beslutsmässigt 
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§ 3 

Förbundsmötets utlysande 
 

Enligt förbundets stadgar ska kallelse vara utfärdad senast 
fyra månader före FM. Kallelse gick ut i Scouting Spirit nr 2 i 
maj 2021. Information om tid och plats för årets FM 
förmedlades också i nyhetsbrev, på Facebook och på NSF:s 
hemsida. 
 

FM BESLÖT 

att  fastställa att förbundsmötet var stadgeenligt utlyst 

§ 4 

Val av mötesfunktionärer 
 
 

 

 

§ 4a 

Val av mötesordförande 

 
 
 

§ 4b 

Val av mötessekreterare 

 
 
 
 

§ 4c 

Val av röstkontrollanter 

 

 
 
 
 
§ 4d 

Val av protokolljusterare 

 
 
 

Karin Wester, förbundsordförande, föredrog valutskottets 
förslag till mötesordförande. 
 
Josefine Hellroth Larsson tog över ordförandeklubban efter 
val av mötesordförande och föredrog resten av valutskottets 
förslag till mötesfunktionärer.  
 

FM BESLÖT i enlighet med förslagen 

 

att till mötesordförande välja: 

 Josefine Hellroth Larsson, Nacka, kår Reftele 

 Jonatan Wedberg Kilnäs, Skara 

 

att till mötessekreterare välja: 

 Emma Olofsson (personal), Västervik 

 Elisa Dahlqvist, Norrköping, kår Finspång 

 Johan Fridlund, Östersund, kår Östersund 

 Jenny Kallin, Eskilstuna, kår Eskilstuna 

 

att till röstkontrollanter välja: 

 Hilda Eriksson, Alvesta, kår Moheda 

 Erika Lindholm, Växjö, kår Värend 

 Tovali Sjödén, Ör, kår Moheda 

 Agnes Manninen, Stockholm, kår Flen 

 

att till protokolljusterare välja: 

 Gunnel Johansson, Skövde, kår Timmersdala 

 Andreas Dahlin, Trollhättan, kår Trollhättan 
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§ 4e 

Val av 
resefördelningskommitté 
 
 
 
 
 
§ 4f 

Val av moderatorer till 
beredningsgrupper 
 

att till resefördelningskommitté välja: 

 Anders Eriksson, Göteborg, kår Mölnlycke 

 Elin Martinsson (personal), Skene 

med stöd av:  

 Anna Cedervall (personal), Nacka 

 Christian Ageland (personal), Karlstad 

 

att till moderatorer välja: 

 Johanna Larsson, Mölndal, kår Mölnlycke 

 Sofia Friman, Kristianstad, kår Värend 

 Daniel Lundh, Luvevult, direktansluten 

 Kristin Svensson, Ängelholm, kår Fleninge-Ödåkra 

§ 5 

Fastställande av 
föredragningslistan 
 
 
 
 
 
5a mötesformer 
 
 
 
 
5b fastställande av 
föredragningslista 

Karin Wester, förbundsordförande, presenterade FS 
önskemål att dela upp denna punkt i 5a-Mötesformer samt 5b-
Fastställande av föredragningslistan 
 
Josefine Hellroth Larsson, mötesordförande, föredrog 
mötesformerna såsom de skickats ut i FM-handlingarna.  

 

FM BESLÖT 

att lägga till fastställande av mötesformer till 
 föredragningslistan 

att fastställa mötesformerna enligt utskick 

 

att  fastställa föredragningslistan 

 Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, tog över 
ordförandeklubban och välkomnade mötets första gäst Sören 
Eriksson, rektor på Wendelsbergs Folkhögskola.  
 
Sören Eriksson hälsade alla välkomna till Wendelsberg och 
berättade om folkhögskolans verksamhet.  
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§ 6 

Förbundsstyrelsens 
årsredovisning för 2019 och 
2020 

Amalia Ideborg, vice ordförande FS, redogjorde 
verksamhetsberättelsen. Förbundsstyrelsen har haft två 
fysiska möten under mandatperioden och har utöver dessa 
ställt om till digitala möten. Ett antal förbundsarrangemang 
har trots pandemin genomförts enligt plan, däribland många 
utmanarscoutarrangemang. Vissa arrangemang, t.ex. 
förbundslägret Frejd, har tyvärr fått ställas in. Förbundets 
personal har jobbat under hela perioden och tagit fram 
många digitala lösningar och koncept. Det har också startats 
fyra nya kårer.  
 
Ombud 28: Efraim Petterson, Stora Levene, bad om att få se 
medlemsstatistik i handlingarna, som funnits vid tidigare FM. 

Oscar Johansson, FS, lovade att se till att medlemsstatistik tas 
fram och inkluderas i handlingarna till framtida FM. Han 
lovade också att ta fram den efterfrågade medlemsstatistiken 
till innevarande år och möte. 

 

FM BESLÖT 

att fastställa årsredovisningarna 

att lägga årsredovisningarna för 2019 till handlingarna  

att lägga årsredovisningarna för 2020 till handlingarna 

§ 7 

Revisionsberättelser för 
2019 och 2020 

Katarina Funning, verksamhetsrevisor, föredrog 
revisionsberättelsen. Katarina har, tillsammans med Ingvar 
Johansson, verksamhetsrevisor, granskat förbundets 
verksamhet. En auktorisad revisor har granskat ekonomin. 
Revisorerna hade inga invändningar för 2019. För 2020 
inkom underlaget för revisionen väldigt sent, vilket gav en 
anmärkning.  
 

FM BESLÖT 

att lägga revisionsberättelsen för 2019 till handlingarna 

att lägga revisionsberättelsen för 2020 till handlingarna 
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§ 8 

Fastställande av resultat- 
och balansräkningar för 
2019 och 2020 

Rikard Eliasson, kassör FS, redogjorde för resultat- och 
balansräkningarna. 
 
Ombud 28, Efraim Pettersson, Stora Levene, undrade över 
felaktiga siffror som han upptäckt i kassörens redogörelse.  

FS föreslog att bordlägga punkten tills de felaktiga siffrorna 
kollats upp, för att kunna ge ett korrekt svar. Detta påverkar 
också punkt 9, som också föreslogs att bordläggas. 

 

FM BESLÖT 

att  bordlägga §8 och §9 tills de felaktiga siffrorna kollats 
 upp 

 RÖSTLÄNGDEN JUSTERADES TILL 112 OMBUD.  

 Josefine Hellroth Larsson, mötesordförande, välkomnade 
mötets nästa gäst Lucas Nilsson, nyvald ordförande i IOGT-
NTO.  

Lucas uttryckte glädje över att få träffas i det fysiska rummet 
och berömde NSF:s verksamhet som han menade 
förkroppsligar något av det finaste som finns i föreningslivet, 
en verksamhet som tillsammans med de nyktra värderingarna 
ger ett bra fundament för att barn- och ungdomar ska bli 
trygga människor. Tillsammans är vi en folkrörelse som sätter 
människor i rörelse för en bättre och nyktrare värld.  

 
Nästa gäst Viktor Lundqvist, en av Scouternas två 
ordföranden, lyfte civilsamhällets viktiga roll i ett 
demokratiskt samhälle, där unga och gamla bygger framtiden 
tillsammans. Viktor passade också på att hälsa oss välkomna 
till Demokratijamboreen 2022 och uppmanade oss att delta 
för att vara med och påverka Scouternas utveckling.  
 
Johan Fridlund, UNF:s förbundskassör, uppmanade till mer 
samarbete mellan förbunden och menade att vi har mycket 
att lära av varandra och att vi tillsammans kan bli starkare. 
NSF har en stor möjlighet att påverka i två rörelser, 
nykterhetsrörelsen och scoutrörelsen, jämfört med övriga 
IOGT-NTO-rörelsen som bara har ett ben att stå på.  

 Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, redogjorde för 
beredningsgruppernas upplägg samt mötesdagens fortsatta 
schema.  
 
Anna Christensen, arrangör, redogjorde för praktiska detaljer 
kring fika och lunch.  
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Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, informerade om 
att det skulle bli en presentation i plenum av kandidaterna till 
förbundsstyrelsen senare under eftermiddagen.  
 
Mötet ajournerades för fika, beredningsgrupper och lunch.  

 Mötet återupptogs av Jonatan Wedberg Kilnäs, 
mötesordförande.  

§ 8 

Fastställande av resultat- 
och balansräkningar för 
2019 och 2020 

§8 som bordlagts tidigare under dagen återupptogs. 

Rikard Eliasson, kassör FS, redogjorde vad som blivit fel vid 
den tidigare redogörelsen för resultat- och balansräkningarna. 
Under posten ”kortfristiga skulder” hade NSF en skuld på 1 
miljon som betalats av med 204 400 kr. Vissa skulder återstår 
fortfarande men resultatet stämmer.  

 

FM BESLÖT i enlighet med revisorernas förslag 

att fastställa och därmed godkänna resultaträkningen för 
 2019 till -2 071 473 kronor. 

att fastställa och därmed godkänna balansräkningen per 31 
 december 2019 omslutande 26 057 028 kronor 

att fastställa och därmed godkänna resultaträkningen för 
 2020 till 410 560 kronor 

att fastställa och därmed godkänna balansräkningen per 31 
 december 2020 omslutande 26 263 903 kronor 

§ 9 

Ansvarsfrihet 

§9 som bordlagts tidigare under dagen återupptogs. 
 
Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, förtydligade vad 
ansvarsfrihet innebär, samt redogjorde 
föredragningsordningen för punkten.  
 

FM BESLÖT i enlighet med revisorernas förslag 

att bevilja förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för 
 verksamhetsåret 2019 

att bevilja förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för 
 verksamhetsåret 2020 

Resefördelning 

 

Anders Eriksson, resekommittén, framlade förslaget att 
fastställa resefördelningen till 563 kr. 
 

FM BESLÖT 

att  fastställa resefördelningen till 563 kr 
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§ 10 

”Utgiftstak” 

Motion nr 1 

Daniel Lundh, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Inga större ändringar i motionen hade 
gjorts eller diskuterats i beredningsgruppen.  
 

FM BESLÖT 

att avslå motionen 

§ 11 

”Årets resultat” 

Motion nr 2 

Josefine Hellroth Larsson övertog ordförandeklubban.  
 
Daniel Lundh, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det gjordes ett ändringsyrkande av 
motionstexten. FS drog tillbaka sitt avslagsyrkande och 
yrkade bifall till motionen.  
 
Hällans Scoutkår drog tillbaka sitt yrkande i plenum.  
 

FM BESLÖT 

att en prognos för förbundets ekonomi för innevarande år 
 skickas ut ihop med handlingarna baserat på utfallet från 
 den sista i den månad som är en månad före 
 handlingarna till FM släpps. 

§ 12 

”Förtydligat budgetarbete” 

Motion nr 3 

Jonatan Wedberg Kilnäs övertog ordförandeklubban.  
 
Daniel Lundh, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Diskussionen resulterade i att FS och BU 
drog tillbaka sina avslagsyrkanden och biföll motionen.  
 

FM BESLÖT 

att det ihop med handlingarna släpps en budgetmall i ett 
 format som tillåter ombuden att själva räkna på effekten 
 av olika ändringsförslag 

att FS får i uppdrag att löpande under förhandlingarna 
 presentera hur budgeten påverkas av olika motioner och 
 förslag när dessa beslutas, samt uppdatera budgeten efter 
 beslut som tagits 

 Josefine Hellroth Larsson, mötesordförande, övertog 
ordförandeklubban. 

§ 13 

”En arbetsplan av hela 
förbundet” 

Motion nr 4 

Sofia Friman, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Motionären förtydligade sin motion, då 
det funnits många olika tolkningar av motionens innebörd. 
Motionären klargjorde att gruppen som, enligt motionen, 
tillsätts ska ta fram modellen för arbetet med framtida 
arbetsplaner och inte ta fram själva arbetsplanen. Gruppen 
ska stötta FS, inte styra FS arbete. FS och motionärerna kom 
överens och jämkade sig i beredningsgruppen.  

Detta dokumentet har signerats genom digitala signeringstjänsten GetAccept.
Fingerprint: 525499e0ff972c6c31f46eb455e5fac9325c245d48bf228d03046414d8f8729e302cc551ca5dde8c2bc6385dd0aa2294ada4eaba65a09c7c058d8f50d164e943



  
 

 

FM BESLÖT  

att  förbundsmötet sätter samman en arbetsgrupp bestående 
 av ideella ledamöter med adjungerade ledamöter från 
 förbundsstyrelsen och personalorganisationen som tar 
 fram en modell för hur en gemensam arbetsplan kan 
 arbetas fram av hela förbundet 

att modellen har patrullmetoden som grund 

att arbetsgruppens modell redovisas på kommande 
 förbundsråd 

att modellen används för att ta fram en arbetsplan till 
 förbundsmöte 2023 

att utvärdering av modellen genomförs av arbetsgruppen 
 efter förbundsmötet 2023 

att förbundsmötet väljer minst 3 ledamöter till 
 arbetsgruppen 

att adjungerade ledamöter från FS och personal tillsätts av 
 FS  

att  FS ges mandat att tillsätta ytterligare ideella ledamöter till 
 arbetsgruppen 

att  föredragningslistan justeras med en extra punkt Val av 
 arbetsgrupp för arbetsplansmodell  

§ 14 

Kursgårds- och 
samlingslokalfonden 

RS förslag nr 1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Daniel Lundh, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det hade ställts frågor i VoteIt om hur 
att-satserna skulle tolkas och i beredningsgruppen uppkom 
funderingar om hur eventuella förändringar skulle påverka 
förbundet. Samtliga frågor besvarades av Rikard Eliasson, 
kassör, FS. I övrigt kom inga synpunkter eller 
ändringsyrkanden till förslaget.  
 
De att-satser som hänvisas till i beslutet nedan är följande: 

att  kursgårds- och samlingslokalfonden omedelbart öppnas 
 upp för ansökningar från samtliga kurs- och lägergårdar 
 ägda av någon organisation inom IOGT-NTO-rörelsen 
 samt 

att den nya förbundsstyrelsen får i uppdrag att göra en 
 översyn av kriterierna för kursgårds- och 
 samlingslokalfonden 
 

FM BESLÖT 

att avslå första att-satsen  
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att bifalla andra att-satsen i motion nr 1 Öppna upp IOGT-
 NTO-rörelsens kursgårds- och samlingslokalfonden för 
 fler anläggningar  

§ 15 

Hållbarhetspolicy 

FS förslag nr 1 

Kristin Svensson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Diskussionerna kretsade främst kring tre 
frågor angående FS förslag till hållbarhets- och resepolicy.  

• Om huruvida den skulle separeras till två policys eller 
om de skulle vara fortsatt sammanslagna, i enlighet 
med FS förslag.  

• Om huruvida policyn skulle återremitteras direkt eller 
om den först skulle antas och sen återremitteras.  

• Om hur formuleringarna i policyn skulle lyda. 
Beredningsgruppen tog fram ett nytt förslag på 
lydelse.  

 
Efter att FM beslutat att återremittera policyn ställdes en 
ordningsfråga av Ombud 28: Efraim Pettersson, Stora Levene, om 
huruvida BU:s förslag att dela upp hållbarhets- och 
resepolicyn i två delar fallit i och med återremitteringen.   

Oskar Johansson, FS, förtydligade att FS tolkade det som att 
hela policyn återremitterades, inte två olika dokument.  

Ombud 150: Per Eriksson, BU, undrade om det måste vara ett 
samlat dokument som man återremitterar, är det inte hela 
processen som återremitteras?  

Ombud 28: Efraim Pettersson, Stora Levene, ville att FM skulle 

rösta om huruvida policyn ska vara ett eller två dokument?  

Ombud 99: Mats Jansson, Värmlands Distrikt, menade att det är 

upp till förbundsstyrelsen om de vill lägga fram ett eller två 

dokument som policy. 

Ponthus Jessmor, FS, förklarade att förslaget som togs 2019 

återremitterades, tillsammans med de synpunkter som 

kommit in. FS kommer tolka det självständigt, om de inte får 

riktlinjer från förbundsmötet. 

Inga yrkanden lämnades in, och mötet gick vidare.  

 

FM BESLÖT 

att förslaget om hållbarhets- och resepolicy återremitteras 
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 Presidiet föreslog att ajournera mötet till söndagen.  
 
Ordningsfråga: Ann-Sofi Wester Kung, Gnistan, påpekade att 
imorgon (söndag) kommer många att åka hem och det blir 
färre och färre ombud kvar. Kan vi avhandla någon mer 
punkt nu innan ajournering för dagen?  
 
Presidiet föreslog att hoppa till §26, FS förslag 12: Ersättning 
till ideella.  
 

FM BESLÖT 

att  hantera punkten FS förslag 12: Ersättning till ideella 

§ 26 

Ersättning ideella 

FS förslag nr 12 

Sofia Friman, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det fördes inga diskussioner kring denna 
punkt.  
 

FM BESLÖT 

att inga generella arvoden utgår från förbundet 

att FS-ledamöter har rätt till ersättning för förlorad 
 arbetsinkomst 
att budgetposten för arvodering av FS-ledamot kvarstår 

 MÖTET AJOURNERADES TILL SÖNDAG 

Karin Wester, Förbundsordförande, avtackade förra 
Generalsekreteraren Linn Ternefors som avslutade sin tjänst 
2020, men inte kunde avtackas ordentligt då på grund av 
Covid-19. 
 
Linn tackade för sina totalt 13 år som anställd i NSF och 
beskrev dem som väldigt roliga, otroligt berikande och 
utmanande. Nu är hon International Commissioner i 
Scouternas styrelse och hon avslutade med att uppmana de 
som vill engagera sig för scouting internationellt att ta 
kontakt med henne.  
 
Anna Löfgren, direktansluten, delade ut förtjänstmärket 
Silvervargen till Bodil Hansen, som med sitt långvariga arbete 
på olika nivåer gjort stort avtryck i förbundet.  
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 Josefine Hellroth Larsson, mötesordförande, önskade alla 
välkomna till en ny mötesdag, tackade för gårdagens festkväll 
och presenterade dagens första gäst. 
   

Simon Svensson, Våra Gårdar, framförde en önskan från 
Våra Gårdar om att få komma och hälsa på i lokaler i NSF-
landet. Simon bjöd in NSF-kårerna till en digital träff, senare 
under hösten, kring kommunikation, hur man hanterar 
resurser, ekonomi, medlemmar, lokaler och fördelar ansvar.  
 
Per Eriksson, NBV, pratar om hur samverkan mellan NSF 
och NBV kan fungera bättre och hur organisationerna kan 
dra nytta av varandra.  

 Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, återupptog 
mötet. 

 Alexander Dans, Flen, drog tillbaka sin kandidatur till FS och 
var därmed inte längre valbar. 

 

 

 

 

 

Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, presenterade 
presidiets förslag att lägga till punkt 21b Val av arbetsgrupp för 
arbetsplansmodell 

 

FM BESLÖT 

att i föredragningslistan lägga till punkt § 21b Val av 
 arbetsgrupp för arbetsplansmodell 

 Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, berättade att det 
kommit in sena yrkanden efter beredningsgrupperna och 
föreslog förbundsmötet att ändra i arbetsordningen så att de 
kunde tas upp till beslut. Förslaget var att ta bort skrivelsen 
"Nya yrkanden får inte läggas", under rubriken "Beslut i 
plenum", i arbetsordningen. 
 

FM BESLÖT 

att  ta bort skrivelsen "Nya yrkanden får inte läggas", under 
 rubriken "Beslut i plenum", i arbetsordningen 

 Mötets nästa gäst Mona Örjes, JUNIS förbundsordförande, 
önskade ett större samarbete mellan NSF och JUNIS. I båda 
organisationerna finns såväl vuxna ledare som barn och 
ungdomar i verksamheten. Båda organisationerna skapar 
också bra ledarutbildningar och koncept som vi borde 
samverka mer kring och låna av varandra.  
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 Erik Norberg, taltidsräknare, berättade att talartid mättes och 
att det var önskvärt att också de som inte hade röstkort skulle 
komma med i denna statistik. Johanna Larsson, ansvarig för 
talarlistan, informerade om hur detta skulle göras. 

§ 16 

Stöd till stiftelserna 

FS förslag nr 2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Daniel Lundh, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det var en lång debatt kring denna fråga 
såväl på VoteIt före FM, som under beredningsgruppen.  
 
Ombud 100: Martin Karlberg, Östersund (men pratade för Storvallens 
stiftelse i denna fråga), menade att de olika förslag som lagts 
kring driftsbidrag inte skilde sig så mycket åt, men att hans 
förslag var på faktiska driftskostnader vilka borde landa på 
ungefär 153 000 kronor för Storvallen. Så om driftsbidragen 
ska täcka kostnaderna så borde det beslutas om denna 
summa. 

Rikard Eliasson, kassör FS, förtydligade att de pengar som FS 
föreslagit som driftsbidrag för Kungshol och Ransberg skulle 
täcka delar av driften men inte hela. I Martins förslag skulle 
bidraget täcka hela driften.  

Ombud 100: Martin Karlberg, Storvallens stiftelse, svarade att det 
beror på vad man täcker in i driftkostnaden och förklarade 
att de i Storvallen lägger in kostnader för värme, vatten och 
avlopp i avgifter för driften, men inte personalkostnader.  

Ombud 150: Per Eriksson, BU, berättade att beredningsgruppen 
tyckte aspekten likabehandling av anläggningarna var viktig 
att lyfta fram. Det är fantastiskt att NSF har anläggningar 
runt om i landet, men att det är viktigt att de behandlas lika, 
vilket driftbidraget kan hjälpa till med.  

Ombud 1: Carl Persson, Utby, påpekade att frågan om 
anläggningarna är en viktig fråga som det arbetats med länge i 
förbundet. FM borde inte fatta beslut i frågan av rädsla för 
att stå utan ordförande (då valutskottets förslag till 
ordförande villkorat sin kandidatur kopplat till besluten kring 
Ransberg). De 500 000 kr som ett av förslagen avsatt i 
driftsbidrag till Ransberg skulle bara räcka till att ha en 
anläggning med presenning över. Alternativet med en pott på 
1 200 000 kr skulle kunna räcka till att få en anläggning som 
går att använda. Om NSF framöver vill ha en stiftelse med 
medlemmar som engagerar sig för Ransbergs herrgård och 
om anläggningen även i framtiden ska kunna användas som 
en lägergård året runt behöver både personalbidraget och 
driftsbidraget användas. Det vore omöjligt för FM att fatta 
vettiga beslut i frågan med yrkanden som inkommit i sista 
stund.  
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Ombud 23: Alicia Baric, Jonsered, påpekade att alla tre 
anläggningarna är unika på sina sätt, och ansåg därför att det 
inte går att ha likabehandling på alla anläggningar då dessa är 
så olika. 

Ombud 150: Per Eriksson, BU, framhöll att BU inte heller 
tyckte att FM skulle väga in hur styrelsen skulle se ut, i 
beslutsfattandet i denna punkt. Istället borde FM väga in vad 
förbundets resurser används till. BU har velat tydliggöra att 
FS har i uppgift att ta ansvar för de beslut vi fattat 
tillsammans på FM. Om senaste FS hade tagit det ansvaret så 
hade vi haft en gemensam handlingsstrategi för 
anläggningarna nu. BU har i sitt förslag försökt formulera 
skrivelsen så att FS framöver tar ansvar och att inga 
medlemmar hamnar i kläm.  

Ordningsfråga: Ombud 23, Alicia Baric, Jonsered, bad om streck i 
debatten. 
 

FM BESLÖT 
 
att sätta streck i debatten  
 
 
Rikard Eliasson, kassör FS, berättade att det fanns många 
bokningar på Ransberg för 2020, men en dag försvann allt, i 
och med Covid-19. Med FS förslag skulle de få en möjlighet 
att komma upp till samma bokningsläge igen.  

Ordningsfråga: Ombud 148, Katarina Funning, verksamhetsrevisor, 
upplyste om att det alltid finns möjlighet att kalla till ett extra 
förbundsmöte.  

Sakupplysning: Ombud 74, Rolf B Carlsson, Utby, upplyste om att 
Ransberg, liksom Storvallen, har statistik över vad som läggs 
ut på driftsbidrag och att det är enkelt att gå in i bokföringen 
och dra ut statistik. Ransbergs Stiftelse tar gärna fram de 
siffror som efterfrågas men det behövs några timmar att 
förbereda. Framöver uppmanas alla att be om statistiken i 
god tid innan FM.  

Ombud 96: Evelina Sundberg, Varberg, tyckte att det i VoteIt 
kommit fram bra synpunkter om Ransbergs bidrag, att det 
inför 2020 och 2021 såg bra ut innan Covid-19 och att det är 
utifrån det beslutet på FM borde tas. Det är ett nytt FM om 
två år och där kan nya beslut tas i frågan om så behövs. 

Ombud 48: Ingvar Johansson, verksamhetsrevisor, berättade att 
revisorerna tittat på vad förbundsstyrelsen har gjort 2020 och 
2021. Revisorer ansåg inte att det var FS arbete att göra en ny 
strategi kring anläggningarna och anser att FS har gjort det 
som beslutats på FM 2019. 
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Ombud 150: Per Eriksson, BU, förtydligade att han uttalat sig 
som BU när han pratat i den här frågan. BU ville förtydliga 
att deras sista att-sats inte handlade om utifall FS ska kunna 
avsluta en stiftelse eller ej. Den handlar om att sätta upp 
ramar.  

Ombud 97: Victor Åberg, Varberg, ville förklara bakgrunden till 
förslaget han lagt. NSF:s tre stiftelser är väldigt olika, vilket 
gör det svårt att jämföra vad de ska kosta då det också skiljer 
sig mycket. FM borde fundera på om de mindre stiftelserna 
ska få de belopp som nu föreslagits då de är så pass mycket 
mindre än Ransberg.  
 

FM BESLÖT 

att  omställningsbidrag på 300 000 kr utbetalas till Ransberg 
 under 2022-2023 

att  driftsbidrag på max 120 000 kr per år under 2022-2028 
 utbetalas till Kungshol, beloppet baseras på faktiska 
 kostnader för värme, el, avlopp, försäkringar och 
 sophantering 

att  driftsbidrag på max 130 000 kr per år under 2022-2028 
 utbetalas till Storvallen, beloppet baseras på faktiska 
 kostnader för värme, el, avlopp, försäkringar och 
 sophantering 

att  anställningsbidrag på max 700 000 kr per år under  
 2022-2028 utbetalas till Ransberg, beloppet baseras på de 
 faktiska personalkostnaderna 

att driftsbidrag på max 510 000 kr per år under 2022-2028 
 utbetalas till Ransberg, beloppet baseras på faktiska 
 kostnader för värme, el, avlopp, försäkringar och 
 sophantering 

att kassör, generalsekreterare och stiftelsestyrelserna 
 tillsammans utformar rutiner för hur utbetalningarna ska 
 gå till 

att  FS i samarbete med stiftelserna tar fram en utvärdering 
 innehållande lämpliga nyckeltal som tillåter jämförelser 
 av kostnaderna för de olika stiftelserna på ett rättvist sätt. 
 Utvärderingen skall också tydligt visa hur de olika 
 stiftelserna utvecklas. 

att  FS skall få i uppdrag att på varje FM perioden 2022-2028 
 återrapporteras hur de olika stiftelserna har utvecklats. 

 Josefine Hellroth Larsson, mötesordförande, övertog 
ordförandeklubban.  
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§ 17 

Medlemssatsning 

FS förslag nr 3 

 

 

 

Johanna Larsson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. FS visade vad som förändrats sedan 
medlemssatsningen förra FM. Medlemsutvecklingspatrullen 
kommer fortsätta att finnas om FM så beslutar. 
 
Ann-Sofi Wester Kung, Gnistan, förtydligade, med anledning av 
frågor kring nytt rekryteringsmaterial, att avtalet NSF har för 
nuvarande material löper ut sommaren 2022. Därför behöver 
materialet göras om.  

Sakupplysning: Rikard Eliasson, kassör FS, det finns totalt 
300 000 kronor budgeterat för medlemssatsningen. 

Ombud 59: Katarina Funning, Hällan, framhöll vikten av att 
medlemmarna i NSF gör saker tillsammans och informerade 
om den planerade aktiviteten ”För Händer” på Kungshol 
sommaren 2022, där man får träffas och skapa tillsammans.  

Eva Kilnäs, Mölnlycke, ansåg att det är trevligt med allt fint 
material som tagits fram men att kårerna har för mycket på 
lager som inte används just nu och bör det tryckas nytt 
material om behovet inte finns. Vad ska ske med materialet 
som finns nu, vem ska ta hand om det? Ska materialet eldas 
upp och vems ansvar är det i så fall? 

Sakupplysning: Karin Wester, förbundsordförande, klargjorde att vi 
inte får använda bilderna i tidigare material för att göra 
nytryck, men vi får använda materialet som redan är tryckt. 
 

FM BESLÖT 

att förbundsstyrelsen får i uppdrag att fortsätta arbetet med 
 patrullen 

att  medlemssatsningen har större fokus på ledarrekrytering 
 genom exempelvis samtal med föräldrar än på 
 reklamkampanjer och material 

att vi inkluderar arrangemanget För Händer på Kungshol  
 3-6 juni i förbundets medlemssatsning och avsätter  
 50 000 kr för att kunna hålla ner deltagaravgifterna 

att  bifalla fortsatt arbete med medlemssatsningen  
 2020–2025 

 Mötet ajournerades för fika. 

 Mötet återupptogs. 
 
Olof Snöström, Storvallens Stiftelse, informerade om att 
Storvallenlotteriet finns även detta år och att dragningen sker 
under söndagseftermiddagen. 
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Valutskottet informerade om att Mats Kempinsky, Petra 
Sjöö, Fredrik Krantz och Per Eriksson dragit tillbaka sina 
kandidaturer till FS och därmed inte längre var valbara. 

§ 18 

Utmanar- och 
Roverscoutsatsning 

FS förslag nr 4 

Johanna Larsson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. FS förtydligade att satsningen gäller för 
utmanare och rover i NSF. Det förtydligades också i att-
satsen. Diskussionerna kretsade mycket kring var 
roverscouterna hamnar. Det dyker upp olika arrangemang, 
men det finns ingen specifik sammanlänkande grupp för 
roverscouter. Det kom upp nya förslag i beredningsgruppen 
som FS jämkade med sig med. Två nya förslag inkom under 
söndagsmorgonen och de kunde följaktligen inte diskuteras i 
beredningsgruppen (som var under lördagen).  
 
Ombud 89: Celice Forbes, Ransberg, berättade att 22 rover- och 
utmanarscouter samlades under lördagen för att prata ihop 
sig om denna satsning. Under mötet anmälde 13 personer 
intresse för att ställa upp i en roverscoutkommitté.  

Sakupplysning: Andreas Rydberg, Moheda, 2016-2017 testade vi 
intresset för en roverscoutkommitté, men då var det inget att 
satsa på. 

Ombud 23: Alicia Baric, Jonsered, menade att vi inte kan titta 
bakåt på vad som gjorts förut och bedöma utifrån tidigare 
resultat. När det finns folk som vill satsa måste vi våga prova 
igen.  

Oscar Johansson, FS, förklarade att FS inte hunnit diskutera 
förslaget så mycket eftersom det inkom under lördagskvällen. 
Men när vi ser att det finns engagemang hos våra medlemmar 
så är det något att satsa på. NSF har ett stort tapp på 
medlemmar i roverålder och en satsning på roverscouting 
kan på sikt också ge fler ledare i förbundet.  

Ombud 27: Elin Abelsson, Stora Levene, efterfrågade 

kårstatistiken som saknades i handlingarna. De skulle ha varit 

bra att ha i detta läge då det gått att se hur många 

roverscouter som finns i NSF.  

 I väntan på en sakupplysning visas en film från Scouternas 
valberedning om scouting i framtiden och engagemang i 
styrelseuppdrag. Patrik Redgård, Scouterna, passade också på 
att hälsa att de som hade synpunkter på hur Scouterna bör 
styras i framtiden kunde diskutera det med honom.    
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§ 18 forts. 

Utmanar- och 
Roverscoutsatsning 

FS förslag nr 4 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ponthus Jessmor, FS, berättade att en snabbsökning i eBas 
visade att det finns 140 personer i åldern 20-25 år i NSF. 80 
av dem är registrerade som roverscouter. I åldern 19-25 år 
finns 189 personer registrerade i eBas. 

Ombud 100: Martin Karlberg, Östersund, berättade att han var 
med i framtagandet av den förra roverscoutsatsningen och att 
han inte är övertygad om att roverscouting ska ta sin bas i 
kommittéarbete, utan yrkade bifall till FS förslag att 
roverscouting ska vara arrangemangsbaserat.  

Ombud 23: Alicia Baric, Jonsereds Scoutkår, menade att det är 
viktigt att ha ett ytterligare steg mellan USCK och FS, för att 
sänka tröskeln för nyblivna roverscouter att våga söka pengar 
för arrangemang.  

Ombud 27: Elin Abelson, Stora Levene, undrade varför en 
satsning på roverscouting ska ske nu när det redan gjorts utan 
resultat. 

Ombud 32: Jennie Grankvist, Värend, menade att nationella 
roverarrangemang skulle kunna stöttas mer med en kommitté 
i ryggen. Vill kunna samarbeta med fler roverscouter i hela 
landet, inte bara med egna kåren. 

Ombud 99: Mats Jansson, Värmlands Distrikt, påminde om att 
roverscouterna är vår framtid och uppmanade alla att hjälpa 
och stötta dem så mycket som möjligt.  

Ordningsfråga: Ombud 59, Katarina Funning, Hällan, bad om 
streck i debatten.  

 

FM BESLÖT  

att  sätta streck i debatten 

 

Ombud 55: Alexander Ehn, Glasberget, tipsade om att NSF 
tidigare haft mycket samarbete med KFUM- KFUK för att få 
fart på roverscoutingen, kanske är det något att tänka på 
också i en nysatsning. 

Ombud 23: Alicia Baric, Jonsered, påpekade att rover- och 
utmanarscouterna ligger under samma ekonomipost, men att 
en större pott ges utmanarscouterna och därför finns det inte 
så mycket pengar till roverscouter att göra något av. 

Ombud 89: Celice Forbes, Ransberg, förtydligade att hon inte 
framförde sina personliga åsikter, utan pratade för de 22 
personer som var på plats på mötet under lördagskvällen. De 
22 var eniga om att det är såhär som roverscouter vill jobba. 
Det här är roverscouter som vill, och som har ett annat 
angreppssätt att ta sig an frågan på än vad som tidigare gjorts.  
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§ 18 forts. 

Utmanar- och 
Roverscoutsatsning 

FS förslag nr 4 

FM BESLÖT 

att  FS tar med sig framöver att försöka anordna 
 utmanararrangemang av roverscouter med stöd av mer 
 etablerade arrangörer för att uppmuntra nya att vara 
 med i arrangörsteam. 

att  FS och UScK gemensamt skapar digitala möjligheter för 
 utmanarscouter att träffas. 

att  FS skapar digitala möjligheter för Roverscouter att 
 träffas. 

att  uppmana alla distrikt att hjälpa utmanare ekonomiskt 
 och med mentorskap, till att arrangera hajker och 
 arrangemang för att skapa nätverk mellan nya och gamla 
 utmanare. 

att  skapa ett nationellt mentorskap för utmanarscouter. 

att  påbörja uppstarten av roverscoutkommittén 

att  det budgeteras 50 000 årligen till RScK 2022 och 2023 

att  roverscouterna samlas för en stämma hösten 2021 för 
 val av RScK 

att  anta utmanar- och roversatsningen för 
 Nykterhetsrörelsens scoutförbund.  

§ 17 forts. 

Medlemssatsning 

FS förslag nr 3 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ordningsfråga: Ann-Sofi Wester Kung, Gnistan, undrade hur det 
blev det med medlemsatsningen? Beslutet som togs under 
den punkten avslog samtidigt medlemsutvecklingsgruppens 
arbetsplan för fortsatt arbete.  

Jonathan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, läste upp att-
satserna som tidigare bifallits. Mellan FM är det FS som har 
tolkningsföreträde av de beslut som tagits. Beslutet är att 
arbetet i medlemsutvecklingspatrullen ska fortsätta, i och 
med medlemssatsningen. Om tolkningen är annorlunda 
måste beslutet rivas upp. Det som avslogs var den plan som 
patrullen presenterade, eftersom den ställdes mot förslaget 
om ledarrekrytering via samtal och kontakt med föräldrar till 
befintliga scouter.  

Ombud 32: Jennie Grankvist, Värend, undrade om det inte gick 
att lägga ett förslag om att anta medlemssatsningen i sin 
helhet med gjorda ändringar.  

Ombud 62, Bodil Hansen, Kronoberg-Blekinge Distrikt, framhöll att 
arbetsplanen som patrullen arbetat fram avslogs. 

Oscar Johansson, FS, förtydligade att FM kunde riva upp 
beslutet som tidigare tagits. 

Ombud 32: Jennie Granqvist, Värend, yrkade om att riva upp 
beslutet om medlemssatsningen. 
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§ 17 forts. 

Medlemssatsning 

FS förslag nr 3 

FM BESLÖT 

att  godkänna planen som patrullen presenterat  

§ 19 

Utbildningssatsningen 2.0 

FS förslag nr 5 

Kristin Svensson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Diskussionen handlade framförallt om 
vikten av att tidigt sätta datum för utbildningarna.  
 

FM BESLÖT 

att genomföra utbildningssatsningen år 2022 och 2023 

att FS får i uppdrag att anordna dessa helger på platser 

 lämpliga utefter behov och tillgång 

att reseutjämning på 300 kr utgår till alla helgerna  

§ 20 

NSF i framtiden – 
framtagande av ny strategi 

FS förslag nr 6 

Sofia Friman, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. FS ombads att förtydliga sitt förslag i 
beredningsgruppen och fick ett medskick att ta tillvara på det 
material och de kunskaper som finns från strategiarbetet som 
gjordes 2014-2018.  
 

FM BESLÖT 

att uppdra åt förbundsstyrelsen att påbörja ett nytt 
 strategiarbete   

§ 21a 

Arbetsplan 2022-2023 

FS förslag nr 7 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Johanna Larsson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det var inga diskussioner i 
beredningsgruppen.  
 
Nedan följer arbetsplanen som antogs av FM: 
 
ARBETSPLANEN 2022–2023 
Arbetsplanen för 2022–2023 har gjorts på ett annat sätt än 
det gjorts tidigare. Till en grund är detta gjort för att 
Förbundsstyrelsen vill att förbundet ska känna sig mer 
inkluderade i arbetsplanen och att se det som en självklar 
arbetsplan för alla nivåer i förbundet. 

Arbetsplanen är den grund som vi har att arbeta med i 
förbundet för att ta oss närmare vår vision och vårt uppdrag 
Arbetsplanen ska vara enkel att läsa, förstå och känna en 
delaktighet i. Arbetsplanen är en ledstång för oss i 
Nykterhetsrörelsens scoutförbund och vårt gemensamma 
arbete framåt. 
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§ 21a forts. 

Arbetsplan 2022-2023 

FS förslag nr 7 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Arbetsplanen 2022–2023 bygger på fyra områden, identitet, 
verksamhet, växa och ledarskap. 

Det är dags för förbundet att ändra fokus från det som har 
varit och blicka framåt mot ny och bättre verksamhet. 
Förbundet består inte enbart av en förbundsstyrelse utan när 
vi pratar om förbundet pratar vi om alla som är medlemmar, 
på alla nivåer i hela NSF Sverige. 

IDENTITET 
NSF stärker sina medlemmar i deras personliga 
ställningstagande gällande nykterhet. Vi står för en tydlig 
värdegrund som är baserad på scoutlagen och våra 
grundsatser. Under 2022–2023 behövs en långsiktig strategi 
för förbundet utvecklas för att skapa en röd tråd vad gäller 
stärkandet av förbundets och medlemmars identitet. 

• Personlig utveckling är en självklar del i ett 
medlemskap i NSF. 

• Nykterhetsrörelsens scoutförbund arbetar 
tillsammans för att stärka och utveckla vår 
gemensamma identitet. 

• Utbildningar och workshops med ideologi stärkande 
inslag utvecklas och förstärks vidare för att passa 
medlemmarna bättre. 

• NSF verkar för att vara mer delaktiga i övriga IOGT-
NTO:s påverkansarbete. 

• Det är en självklarhet att medlemmar över 12 år 
avlägger nykterhetslöftet. 

• Förbundet arbetar för att öka samverkan med IOGT-
NTO rörelsen både på lokal, regional och nationell 
nivå för att stärka förankringen och NSF:s roll inom 
rörelsen. 

VERKSAMHET 
NSF erbjuder sina medlemmar en god gemenskap med trygg, 
utmanande och attraktiv verksamhet i en nykter miljö under 
hela medlemskapet. 

Verksamheten har under de senaste två åren till viss del varit 
haltande, nu är det dags att släppa det som har varit och 
ändra fokusen framåt. 

Vi erbjuder inte bara en god gemenskap till våra medlemmar, 
utan till alla som vill bli en del av oss. 

• Kårerna ska ses som basen i förbundet och är en 
trygg plats med förebilder för vår värdegrund, 
demokrati, solidaritet och nykterhet. 

• Det är enkelt att engagera sig i distrikt eller förbund 
om man inte bor vid en kår. 
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§ 21a forts. 

Arbetsplan 2022-2023 

FS förslag nr 7 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

• Förbundet fortsätter att utveckla den roliga 
verksamheten som vi har, vilken medlemmarna vill 
behålla. 

• Verksamhet som engagerar och fungerar ska vara en 
stadig grund för förbundet för att kunna växa. 

VÄXA 
Nykterhetsrörelsens Scoutförbund har en fantastisk 
verksamhet att erbjuda, vi gör varje dag unga redo för 
livet och vi är en ovärderlig demokratiskola. Vi vill att fler 
barn och unga ska få möjlighet att vara en del av vår 
gemenskap och få lära känna sig själva genom nykter 
scouting. Men för att växa kärvs arbete, arbete som 
behöver göras i alla led i organisationen. Från kår, 
distrikt, förbundsstyrelse och personal. Tillsammans blir 
vi starka och tillsammans kan vi skapa ännu mer och 
bättre verksamhet runt om i Sverige. 
Det handlar inte bara om att Förbundet ska bli större, det 
handlar om att fler ska få chansen att ha nyktra förebilder 
som står upp för vår värdegrund. 

• Arbeta fram nya programmaterial kopplade till olika 
teman, som förbundet kan nyttja. 

• Växa med 10 nya verksamheter varje år. 
• Gemensamt arbeta för att växa och rekrytera både 

scouter och scoutledare. 
• Öka med en ny medlem per avdelning i hela 

förbundet. 
• Ha en tydligare målbild för hela förbundet, från kår 

till kansli om att rekrytering av barn och vuxna är 
avgörande för förbundets framtid 

• Göra gemensam kommunikationskampanj där 
intresserade kårer tillsammans med kansliet skapar 
innehåll och riktade annonser i kårens närområde. 

LEDARSKAP 
NSF skapar möjlighet för att alla ska kunna ta en 
ledarskapsroll inom vår verksamhet utifrån sina egna 
förutsättningar och kunskaper. Att få öva ledarskap är ett 
naturligt steg i scoutens utveckling som tränas genom 
patrullsystemet i alla åldersgrupper. Genom lyssnande och 
stödjande ledarskap ges alla från utmanarålder och uppåt en 
möjlighet till att prova på en ledarskapsroll och växa in i den. 
Alla nya och befintliga ledare i NSF ska få möjlighet till 
utveckling både genom utbildning och egna scoutupplevelser 
tillsammans med andra. 

• Vi handleder och utbildar nya och gamla ledare i 
förbundet. 

• Nystartade verksamheter får stöd från förbundet för 
att utvecklas som verksamhet men även sina ledare. 
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§ 21a forts. 

Arbetsplan 2022-2023 

FS förslag nr 7 

• Ledare ges möjlighet att gå utbildningar som stärker 
ledarskapet, verksamheten och gemenskapen inom 
förbundet. 

• Det är en självklarhet att ha olika engagemang under 
olika stadier i livet och vi utvecklar informationen 
kring detta. 

• Förbundet arbetar med ledarvårdande aktiviteter på 
alla nivåer. 

FM BESLÖT 

att anta arbetsplanen för 2022-2023 

att Verksamhetsutvecklarna på begäran ska hjälpa kårerna 
 att arbeta fram deras arbetsplaner med fokus på 
 områdena Identitet, Verksamhet, Växa och Ledarskap
  

§ 21b  

Val av arbetsgrupp för 
arbetsplansmodell 

Oscar Johansson, FS, påminde om att FM tog beslut om att 
välja minst tre personer till arbetsgruppen, men om någon 
mer är intresserad av att vara med så är det bara att anmäla 
sig. 

FM BESLÖT 

att till arbetsgrupp för arbetsplansmodell välja: 

 Mikael Spiik, Ånäsets scoutkår 

 Karolina Jönsson, Horns scoutkår 

 Lina Andersson, Reftele scoutkår 

§ 22 

Arrangemangsplan 2022-
2023 

FS förslag nr 8 

Johanna Larsson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det pratades om skillnaden mellan 
kalendarium och arrangemangsplan och vilka arrangemang 
som ska finnas med på respektive ställe. Funderingar kring 
om förbundsläger ska anordnas 2024 för att följa tidigare 
lägercykel, samt att lägga Idekursen på sommaren istället för i 
januari lyftes också i beredningsgruppen. 
 
Eva Kilnäs, Mölnlycke, ville att allas arrangemang både 
förbundets och andras skulle finnas med i både kalendariet 
och arrangemangsplanen. 

Ponthus Jessmor, FS, berättade att FS tyckte det var jättebra att 
få med fler saker i arrangemangsplanen, men att det är fel 
plats. Det är bättre att det fylls på med fler arrangemang i 
kalendariet på hemsidan och dit får medlemmarna gärna 
bidra med information. Om alla arrangemang läggs in i 
arrangemangsplanen faller den så fort någon annan arrangör 
ställer in.  
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Ombud 2: Gunnel Johansson, Timmersdala, undrade hur det 
praktiskt skulle fungera med kalendariet, vem ska uppdatera 
på förbundsnivå och vem ska man vända sig till om man vill 
ha få med ett arrangemang i kalendariet?  

Eva Kilnäs, Mölnlycke, förespråkade att Blå Gryning ska 
arrangeras 2023 och att ett förbundsläger ska arrangeras 
2024. 

Ponthus Jessmor, FS, påpekade att det inte lagts något förslag 
om att anordna Blå Gryning 2023, oberoende vad som blev 
bestämt angående förbundslägret. 

Ombud 150: Per Eriksson, BU, menade att om det gick att köra 
andra läger samtidigt som världsscoutjamboreen så ska vi väl 
klara att köra Blå Gryning och förbundsläger samma år. 

Ombud 23: Alicia Baric, Jonsered, påminde om att NSF är en 
ideell organisation, där folk behöver söka semester för att 
vara med på och anordna arrangemang. Även om det går att 
hålla två läger samma sommar, skulle det finnas deltagare för 
två läger?  

Sakupplysning: Rikard Eliasson, FS, Scouterna genomför en 
jamboree vart 4:e år. 

 En film om IOGT-NTO-rörelsens (som NSF är en del i) 
internationella arbete visades i väntan på ytterligare 
sakupplysning kring Scouternas nationella Jamboree.   

 Mötet ajournerades för lunch. 

 Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, återupptog mötet 
och informerade om att de ombud som var tvungna att 
lämna mötet i förtid skulle lämna in sina röstkort i presidiet 
så att röstlängden kunde justeras. 
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§ 22 forts. 

Arrangemangsplan 2022-
2023 

FS förslag nr 8 

Sakupplysning: Linn Ternefors, Scouternas Styrelse, förtydligade att 
det finns en tanke om att ordna Nationell Jamboree 2025, 
men inget beslut är ännu taget.  

 

FM BESLÖT 

att NSF:s nästa förbundsläger ska genomföras 2024 för att 
 följa tidigare lägercykel  

att  idékursen 2022 i januari flyttas fram till sommaren 2022 i 
 Storvallen 

att Förbundsstyrelsen meddelar om datum för förbundets 
 nationella arrangemang 2022 senast december 2021 

att Förbundsstyrelsen meddelar om datum för förbundets 
 nationella arrangemang 2023 senast december 2022 

att  genomföra Blå Gryning 2023 

att fastställa förbundets nationella arrangemangsplan 

§ 23 

Internationellt resebidrag 

FS förslag nr 9 

Sofia Friman, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det framkom att medlemmar över 25 år 
känner sig exkluderade när de vill åka utanför Europa. Då 
hänvisas de att söka i andra fonder i förbundet men där finns 
en åldersgräns vid 25 år. 
 
Ombud 27: Elin Abelsson, Stora Levene, undrade om det inte 
utgår något bidrag till de som väljer att flyga.  

Ombud 151: Efraim Pettersson, BU, framhöll att BU vill att man 
ska kunna få mer i bidrag till WAGGS-arrangemang, vilket 
kanske inte framgick helt tydligt i det förslag som BU lagt i 
frågan. 

Rickard Eliasson, kassör FS, förtydligade att man får bidrag för 
flygresor om det i det specifika fallet är det bästa alternativet. 

Ombud 27: Elin Abelsson, Stora Levene, undrade vilka aspekter 
man ska ta hänsyn till vid val av resor. 

Ponthus Jessmor, FS, påpekade att FM inte antog 
hållbarhetspolicyn så utgångspunkten i dessa frågor är de 
hållbarhetsriktlinjer som finns sen tidigare.  

Ombud 151: Efraim Pettersson, BU, lyfte att BU lagt ett förslag 
om bidrag till Jamboreen i Sydkorea i budgeten.  

Eva Kilnäs, Mölnlycke, förtydligade att det går att söka andra 
bidrag också, både inom och utom förbundet.  

Ombud 2: Gunnel Johansson, Timmersdala, påminde om att det på 
förra FM diskuterades om bidragen för Sverige, Norden och 
Europa. Då togs bort övriga världen för att de kostnaderna 
blir så stora och ska ligga på andra budgetposter än i detta 
förslag. 
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Ombud 151: Efraim Pettersson, BU, replikerade till Gunnel att 
det var därför BU föreslog poster i budgeten för två separata 
Jamboree-bidrag. 

Rikard Eliasson, kassör FS, föreslog att FM skulle behandla det 
som handlade om resebidraget under den här punkten och 
det som gällde för Jamboreen under budget för att det inte 
fanns några siffror att tillgå.  

Rikard Eliasson, kassör FS, meddelade att BU dragit tillbaka 
sina förslag 5, 6 och 7 enligt kassörens inrådan. 

Linn Ternefors, International Commissioner Scouternas styrelse, 
informerade om att WAGGS har pratat om att ordna läger på 
Europanivå men att det ännu inte blivit av. Just nu finns det 
inte så många internationella arrangemang på WAGGS-nivå.  

 

FM BESLÖT 

att  resebidraget för internationella scoutarrangemang, 
 utanför Sverige, kan uppgå till 500kr för Norge, 
 Danmark och Finland och kan uppgå till 1000kr för 
 resten av världen, resebidraget utbetalas endast för resor 
 som genomförs hållbart enligt förbundets policy. 

att frånsteg i de generella reglerna för bidragets storlek skall 
 kunna frångås vid deltagande av scouter i WAGGGS-
 arrangemang på världsnivå 

att potten ska vara 20 000kr per år för 2022  

att potten ska vara 40 000kr per år för 2023 

§ 24 

Förbundsavgifter 2022-2023, 
preliminärt 2024-2025 

FS förslag nr 10 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sofia Friman, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det som diskuterades mest var varför 
Equmenia har en lägre avgift till Scouterna än vad NSF har? 
  
Katarina Funning, verksamhetskassör, undrade vad som hänt med 
FS uppdrag från förra FM att lyfta frågan kring 
dubbelanslutningar i IOGT kopplat till avgifter.  
 
Oscar Johansson, FS, medgav att tiden inte riktigt räckt till för 
denna fråga och FS har inte lyckats synkronisera ett samtal 
med de andra organisationerna om detta, men FS tar med sig 
uppgiften till nästa mandatperiod. 
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§ 24 forts. 

Förbundsavgifter 2022-2023, 
preliminärt 2024-2025 

FS förslag nr 10 

FM BESLÖT 

att årsavgiften för 2022 baseras på medlemsantalet  
 2021-12- 31 

att årsavgiften för 2022 som faktureras kårerna skall vara 
 215 kr/medlem 

att årsavgiften för 2022 för direktanslutna medlemmar skall 
 vara 250 kr/medlem 

att årsavgiften för 2023 baseras på medlemsantalet  
 2022-12-31 

att årsavgiften för 2023 som faktureras kårerna skall vara 
 215 kr/medlem 

att årsavgiften för 2023 för direktanslutna medlemmar skall 
 vara 250 kr/medlem 

att årsavgiften för 2024 baseras på medlemsantalet  
 2023-12-31  

att årsavgiften för 2024 som faktureras kårerna preliminärt 
 skall vara 215 kr/medlem 

att årsavgiften för 2024 för direktanslutna medlemmar 
 preliminärt skall vara 250 kr/medlem 

att FS får i uppdrag att förhandla om att sänka 
 medlemsavgifterna till Scouterna 

att resultatet av förhandlingarna om sänkta 
 medlemsavgifter till Scouterna ska redovisas på 
 Förbundsrådet 2022 

§ 25 

Aktivitetsstöd 2022-2023 

FS förslag nr 11  

Sofia Friman, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. I beredningsgruppen uppkom frågor om 
kriteriernas betydelse, exempelvis vad som räknas som en 
ledarledd aktivitet. En del skrivelser och betydelser i förslagen 
förtydligades i beredningsgruppen.  
 
Ombud 53: Katarina Funning, Hällan, framhöll vikten av 
tydlighet i vilka som arrangerar aktiviteter och vem som är 
avsändare till information. 

Ombud 37: Anna Rapakko, Kalmar Distrikt, berättade att 
Kalmar Distrikt har många små kårer som inte når upp till 
60%- spärren och som därför inte fått aktivitetsstöd på 
många år. Vi får inte glömma bort att de små kårerna också 
behöver stöd. 

Ombud 17: Robin Gyllander Larsson, Åby, undrade vad de skulle 
bli för konsekvenser om vi tog bort minimigränsen på 60% 
för aktivitetsstödet. Kan vi bli av med bidrag då? 
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Ombud 151: Efraim Pettersson, BU, 60 %- spärren gäller för att 
vi ska få bidrag från MUCF. Om vi vill stötta kårer som inte 
når upp till 60%-spärren så får vi satsa de pengarna själva. 
Kanske finns det kårer som har många vuxna som inte 
nödvändigtvis måste vara medlemmar, men som är det för att 
stötta kåren ekonomiskt. Kanske kan de vara direktanslutna 
istället och på så sätt stötta kåren genom att de då har lättare 
att nå 60 %-spärren.  

Ombud 1: Carl Persson, Utby, undrade varför dessa kriterier 
lagts till nu och varför man inte bara kan räkna barnen som 
tidigare.  

 FS behövde tid för överläggning. Under tiden visades en film 
om Jamboree 2022 och Celice Forbes informerade sen om 
Ransbergs arbetshelg, 12-14/11.  

§ 25 forts. 

Aktivitetsstöd 2022-2023 

FS förslag nr 11 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Karin Wester, förbundsordförande, förklarade att att-satserna i FS 
förslag är likadana som de som fanns i förslaget från 2019. 
Skillnaden är att FS nu valde att lägga kriterierna synliga i 
förslaget. Kriterierna har alltid funnits men det har varit FS 
som har beslutat om dem. 60%-spärren har att göra med de 
pengar vi får från MUCF och de baseras på hur många 
medlemmar vi har mellan 6 och 25 år. De kårer som inte når 
upp till 60%-spärren får vi inte räkna med till MUCF-
bidraget. Så det antal medlemmar vi söker bidrag från MUCF 
med, stämmer alltså inte med medlemssiffrorna vi har för 
den åldersgruppen. 

 

Eva Kilnäs, Mölnlycke, menade att kårerna får generösa bidrag 
från förbundet och undrade hur mycket av pengarna i 
aktivitetsbidraget som kommer från MUCF och hur mycket 
förbundet står för.  

 

Rikard Eliasson, kassör FS, förtydligade att NSF får 1 600 000 
kr av MUCF och att förbundet delar ut 1 800 000 kr i 
aktivitetsbidrag.  

 

 

Skrivelsen i FS förslag: 

Aktivitetsstödet som betalas ut till kårerna ger en trygg 
ekonomisk inkomst som kan investeras i kårens verksamhet. 
Tid och energi som annars skulle användas till att söka 
pengar för att kunna driva verksamheten kan läggas på det 
personliga engagemanget och utveckling. Det gagnar både 
den lokala kåren och förbundet i stort. 
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§ 25 forts. 

Aktivitetsstöd 2022-2023 

FS förslag nr 11 

För att vara berättigad till NSF:s aktivitetsstöd ska aktiviteten: 

• Pågå i minst 60 minuter. 
• Ha minst 3 stödberättigade medlemmar. 
• Vara planerad i enlighet med scoutmetoden. 
• Vara ledd av en ledare. 
• 60% av kårens medlemmar är i åldern 6–25 enligt 

MUCF:s bestämmelser. 
• Den verksamhet som bedrivs är i enlighet med 

scoutmetoden och scoutlagen. 

FM BESLÖT 

att aktivitetsstöd betalas ut med 25 kr per deltagartillfälle 
 under 2022–2023 för deltagande medlemmar i ålder  
 6-25 år 

att samma belopp och målgrupp preliminärt ska gälla för 
 2024–2025 

att bifalla FS första och andra att-sats 

att kriterierna för aktivitetsstöd ska lyda:  

För att vara berättigad till NSF:s aktivitetsstöd ska aktiviteten: 

• Pågå i minst 60 minuter. 
• Ha minst 3 stödberättigade medlemmar. 
• Vara ledd av ledare eller planerat så att scouterna kan 

genomföra aktiviteten utan ledare. 
• Aktiviteten ska vara marknadsförd som en 

scoutaktivitet med scoutkåren som tydlig arrangör 
• 60% av kårens medlemmar är i åldern 6–25 enligt 

MUCF:s bestämmelser. 
• Den verksamhet som bedrivs är i enlighet med NSF:s 

värdegrund och scoutmetoden. 

§ 27 

Budget 2022-2023 

FS förslag nr 13 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Daniel Lundh, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Det var långa diskussioner och det 
ställdes många frågor i beredningsgruppen. Rikard Eliasson, 
kassör FS, var med i beredningsgruppen och svarade på 
frågor.  
 
Rikard Eliasson, kassör FS, förtydligade att under den här 
punkten på FM beslutas det om budget och inte om 
personalfrågor. Här i budgeten kan vi inte besluta att vi inte 
ska anställa personal. Förslag nr 8 (att inte anställa en 
vikarierande verksamhetsutvecklare) faller.  

Ombud 86: Tindra Wikström, Glasberget, undrade om 
medlemstidningen Scouting Spirit kan utkomma med färre 
nummer per år för att spara pengar.  
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§ 27 forts. 

Budget 2022-2023 

FS förslag nr 13 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Eva Kilnäs, Mölnlycke, ville lyfta Alexander Ehns förslag om att 
satsa på att utveckla betaltjänsten i eBas, då hon ansåg att det 
skulle hjälpa många ledare och kårer att få in 
medlemsavgifterna. 

Ombud 62: Bodil Hansen, Kronoberg-Blekinge Distrikt, drog 
tillbaka sitt förslag ”att ge FS i uppdrag att se över hela 
personalorganisationen och verksamhetsområden för 
Verksamhetsutvecklare, samt göra en analys av utvecklingsmöjligheter 
för förbundet och prioritera resurser där de ger bäst utfall”. 

Rikard Eliasson, kassör FS, meddelade att FS yrkade bifall till 
Alexander Ehns förslag “att budgetposten Medlemsregister/ 
Organisation och löpande arbete ökas från 100 000 kr till 120 000 
kr med minst 20 000 kr avsedda för eventuell implementering 
av tilläggsmoduler Betalning i eBas”. 

Ombud 88: Evelina Dahlsten, Forshaga, ansåg att eftersom FM är 
förbundets största beslutande organ bör vi kunna prata om 
och bestämma kring personalfrågor på FM. 

Theres Sysimetsä, Generalsekreterare, klargjorde att arbetsledning 
och personalfrågor sker på delegation från FS till 
Generalsekreteraren. 

Eva Kilnäs, Mölnlycke, väckte Bodil Hansens förslag ”att ge FS i 
uppdrag att se över hela personalorganisationen och verksamhetsområden 
för Verksamhetsutvecklare, samt göra en analys av 
utvecklingsmöjligheter för förbundet och prioritera resurser där de ger 
bäst utfall”. 

Ordningsfråga: Ombud 23: Alicia Baric, Jonsered, bad om streck i 
debatten.  
 

FM BESLÖT 

att  sätta streck i debatten 
 
 
Ombud: Katarina Funning, verksamhetsrevisor, förtydligade att om 
man vill minska summan som läggs på personalkostnader så 
får man lägga ett förslag kring att minska budgeten för det. 
På något annat sätt kan inte FM besluta om personalfrågor.  

Ann-Sofi Wester Kung, Gnistan, påpekade att personalfrågor 
liknande de som dykt upp i olika yrkanden inte borde tas på 
det här sättet och inte alls på FM, av hänsyn till personalen 
som inte borde behöva jobba under mötet med osäkerheten 
kring om de har kvar sitt jobb eller inte efter mötet.  

Rikard Eliasson, kassör FS, meddelade att FS jämkat sig med 
Bodil Hansens väckta förslag ”att ge FS i uppdrag att se över hela 
personalorganisationen och verksamhetsområden för 
Verksamhetsutvecklare, samt göra en analys av utvecklingsmöjligheter 
för förbundet och prioritera resurser där de ger bäst utfall”. 
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§ 27 forts. 

Budget 2022-2023 

FS förslag nr 13 

Rikard Eliasson, kassör FS, visade hur de beslut som FM 
hittills tagit gällande budgeten påverkade utfallet i budgeten. 

Frågor om hur budgeten påverkas av beslut om Blå Gryning 
2023 och Förbundsläger 2024 ställdes till Rikard, som lade till 
beräknade kostnader för dessa poster. 
 

FM BESLÖT 

att FS får i uppdrag att se över hela personalorganisationen 
 och verksamhetsområden för Verksamhetsutvecklare, 
 gör en analys av utvecklingsmöjligheter för förbundet 
 och prioritera resurser där de ger bäst utfall 

att budgetposten "Medlemsregister / Organisation och 
 löpande arbete" ökas från 100 000 kr till 120 000 kr med 
 minst 20 000 kr avsedda för eventuell implementering av 
 tilläggsmoduler "Betalning" i eBas 

att tillsätta en arbetsgrupp med lämplig personal och 
 kårkassörer för att göra en fördjupad förstudie kring en 
 implementation och kort kassörsutbildning av eBas-
 modulen "Betalning" 

att uppdra åt samma arbetsgrupp att genomföra projektet 
 om de förbundsgemensamma kostnaderna för 
 tilläggstjänsten ryms inom totala budgetramen på 120 
 000 kr på årsbasis 

att  160 000 kr budgeteras för resebidrag till World Scout 
 Jamboree i Sydkorea 2023 

att  scouter som åker till World Scout Jamboree i Sydkorea 
 2023 kan ansökan om resebidrag på 2 000 kr. Om 
 antalet sökande är mer än budgeterat får sökande dela på 
 de budgeterade medlen 

att anta budgeten för 2022–2023 med gjorda ändringar 

 Jonathan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, ajournerade 
mötet för fika.  

 Jonathan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, återupptog 
mötet.  

§ 28 

Antal ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 

 

 

 

Anne Norstedt, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 

Valutskottets förslag innebar totalt 10 ledamöter varav en 

ordförande och två vice ordföranden. 

Jennis Granqvist hade lagt ett motförslag som innebar totalt 

9 ledamöter varav två ordföranden och en vice ordförande.  
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§ 28 forts. 

Antal ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 

 

Martin Palm, ville veta bakgrunden till varför Jennie Granqvist 
lagt förslaget om två ordföranden.  

Ombud 32: Jennie Granqvist, Värend, förklarade att hon lagt 
förslaget på nio ledamöter med två ordföranden, eftersom 
det varit svårt att hitta en ordförande men att det nu finns två 
personer som kan tänka sig att axla uppdraget tillsammans.  
 
 

FM BESLÖT 

att  förbundsstyrelsen består av 9 ledamöter och inga 
 suppleanter efter förbundsmötet 2021. 

§ 29 

Val av ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Anne Norstedt, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 
Anne berättade att valutskottet inför FM hade ett komplett 
förslag som de trodde starkt på. Sedan FM började hade fyra 
kandidater dragit sig ut. Valutskottet presenterade därför sitt 
förslag med flertalet vakanser bland posterna. 
 
Följande personer drog tillbaka sina kandidaturer tidigare 
under FM: 

Per Eriksson, föreslagen ordförande 
Petra Sjöö, föreslagen sekreterare 
Mats Kempinsky, Fredrik Krantz föreslagna ledamöter 
 
Ombud 28: Efraim Pettersson, Stora Levene, önskade 
förtydligande kring om de som nu kandiderade till FS hade 
några villkor för sina kandidaturer.  
 
Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, föreslog att välja 
styrelsen post för post samt uppmanade de kandidater som 
var på plats att ställa sig upp och presentera sig. 
 

FM BESLÖT 

att  välja styrelsen post för post  
 
Sofia Friman och Erik Norberg klargjorde att deras villkor var att 
kandidera tillsammans och att de kunde väljas som 
ordförande tillsammans med någon annan. Sofia förtydligade 
också att om hon inte blev vald som ordförande ställde hon 
fortfarande upp som kandidat till vice ordförande, enligt 
valutskottets förslag.  

Ponthus Jessmor meddelade att han ställde upp som kandidat 
både till ordförande och vice ordförande. 

Ordningsfråga: Ombud 37, Anna Rapakko, Kalmar distrikt, 
undrade hur det skulle bli om FM först valde att NSF ska ha 
två ordföranden och sedan personröstar. 

Detta dokumentet har signerats genom digitala signeringstjänsten GetAccept.
Fingerprint: 525499e0ff972c6c31f46eb455e5fac9325c245d48bf228d03046414d8f8729e302cc551ca5dde8c2bc6385dd0aa2294ada4eaba65a09c7c058d8f50d164e943



  
 

§ 29 forts. 

Val av ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, förtydligade att 
det skulle bli en sluten omröstning direkt, eftersom 
ordförandevalen var två villkorade val. 

Ombud 28: Efraim Pettersson, Stora Levene, delade inte presidiets 
åsikt om hur valet skulle gå till och ansåg att antalet 
ordföranden skulle väljas först och sen personvalet. Det 
kunde ju vara så att man ville ha två ordföranden men andra 
personer än de som kandiderade.  

Jonatan Wedberg Kilnäs, mötesordförande, förklarade att det 
finns en förbundshandbok som ägs av FS och i den 
tydliggörs det att det är FS som beslutar kring hur 
arbetsfördelningen ska se ut. FM kan välja flera ordföranden 
men FS beslutar sedan om hur arbetsfördelningen ska se ut. 
Jonathan förtydligade de två förslagen till ordförande:  

• Ponthus Jessmor  

• Sofia Friman och Erik Norberg  

Jonathan uppmanade FM att inte göra valet för krångligt och 
föreslog att beslutet skulle tas om de två förslagen som fanns.  
Efter en kort undersökning med handuppräckning kring hur 

många på FM som inte hade tillgång till VoteIt, konstaterade 

presidiet att det var bäst att använda lappar för röstningen.  

Kandidaterna till ordförandeposten presenterade sig i 

plenum. 

 Röstkort 38, 59, 60 lämnades in före ordföranderöstningen. 

 RÖSTLÄNGDEN JUSTERADES TILL 109 OMBUD. 

 Mötet ajournerades i 10 minuter för sluten omröstning till 

ordförandeposten i FS.  

 Röstkort 29, 89, 92, 93, 94, 95, 98, 99, 104 lämnades in efter 
omröstningen till ordförande. 

 RÖSTLÄNGDEN JUSTERADES TILL 100 OMBUD. 

§ 29 forts. 

Val av ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
 

 

 

Ombud 32: Jennie Granqvist, Värend, föreslog att inte ha någon 

vice ordförande om det valdes blev två ordföranden. Detta 

för att öppna upp för fler ledamotsplatser. 

Ordningsfråga: Ombud 23, Alicia Baric, Jonsered, undrade om 

Birgitta Ipsonius står kvar som valbar ledamot om hon inte 

blir vald till sekreterare.  

Birgitta Ipsonius (som inte var på plats på FM) meddelade via 

ombud att hon stod kvar som valbar ledamot, om hon inte 

skulle bli vald till sekreterare.  
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§ 29 forts. 

Val av ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
 

Ordningsfråga: Ombud 32, Jennie Granqvist, Värend, undrade om 

Anders Ödman skulle ställa upp som ledamot om Birgitta 

Ipsonius valdes till sekreterare (en post som även Anders 

kandiderade till). 

Anders Ödman svarade att han skulle ställa upp som ledamot 

om Birgitta Ipsonius valdes till sekreterare.  

Niklas Blomqvist, valutskottet, meddelade att valutskottet ställde 

sig bakom förslaget om att välja Birgitta Ipsonius till 

sekreterare.  

Ombud 28: Efraim Pettersson, Stora Levene, undrade om Erik 

Norberg stod till förfogande som ledamot om han inte blev 

vald till ordförande.  

Erik Norberg förtydligade att han endast kandiderade till 
ordförande. 

 Röstkort 34,35,36 lämnades in.  

 RÖSTLÄNGDEN JUSTERADES TILL 97 OMBUD 

 Medan ordföranderösterna räknades valdes vice ordförande, 
kassör och sekreterare genom acklamation. Sofia Friman 
valdes till vice ordförande, Birgitta Ipsonius valdes till 
sekreterare och Oscar Johansson valdes till sekreterare.  
 
Resultatet av ordförandevalet tillkännagavs; Ponthus Jessmor 
blev vald till NSF:s nya ordförande. 

 Mötet ajournerades i tio minuter för sluten omröstning till 

ledamotsposterna i FS.  

 Röstkort 12, 13, 14, 15, 76, 77, 83, 96 lämnades in efter 

ledamotsvalen. 

 Mötet återupptogs.  

 RÖSTLÄNGDEN JUSTERADES TILL 89 OMBUD.  
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§ 29 forts. 

Val av ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
 

Ordningsfråga: Ombud 23, Alicia Baric, Jonsered, önskade få 

information kring röstsiffror i ordförandevalet. 

 

Oscar Johansson, FS, uttryckte förtroende för rösträknarna och 

tyckte inte att siffror skulle redovisas. Den ordförande som 

valts representerar hela förbundet och det finns ingen mening 

med att presentera röstsiffror.  

 

Valutskottet informerade om att praxis är att aldrig redovisa 

resultatet i personomröstningar för att ta hand om de 

medlemmar som både blivit valda och de som inte har blivit 

valda. 

Resultatet av ledamotsvalen tillkännagavs; Annie Roos, Jenny 

Åhs, Nanny Ytterbring, Björn Jönsson och Anders Ödman 

blev valda till ledamöter i förbundsstyrelsen. 

 

FM BESLÖT 

att  avslå ordningsfrågan att redovisa röstsiffrorna för 

 ordförandevalet.  

 

FM BESLÖT 

att till ordförande välja:  

 Ponthus Jessmor, kår Spejaren, bor i Stockholm 

att till vice ordförande välja:  

 Sofia Friman, kår Värend, bor i Kristianstad 

att till sekreterare välja:  

 Birgitta Ipsonius, kår Lönneberga-Silverdalen, bor i 
 Helsingborg 

att till kassör välja:  

 Oscar Johansson, kår Värend, bor i Växjö 

att till ordinarie ledamöter välja: 

 Annie Roos, kår Utby, bor i Hova 

 Jenny Åhs, kår Björkesta, bor i Umeå 

 Nanny Ytterbring, kår Mönsterås, bor i Vallentuna 

 Björn Jönsson, kår Horn, bor i Horn  

 Anders Ödman, kår Utby, bor i Göteborg 

Detta dokumentet har signerats genom digitala signeringstjänsten GetAccept.
Fingerprint: 525499e0ff972c6c31f46eb455e5fac9325c245d48bf228d03046414d8f8729e302cc551ca5dde8c2bc6385dd0aa2294ada4eaba65a09c7c058d8f50d164e943



  
 

§ 30 

Val av två revisorer med 
suppleanter 

Charlotte Henriksson, valutskottet, föredrog valutskottets 
förslag. 
 

FM BESLÖT  i enlighet med förslagen 

 

att till ordinarie revisorer välja: 

 Katarina Funning, Hällans Scoutkår, Sundsvall 
 Anders Glemfelt, Kinnarumma, Borgstena 

 

att till revisorssuppleanter välja: 

 Johan Fridlund, kår Östersund, Östersund 
 Lars Andersson, kår Nacka-Boo- bor i Solna 

 

Samtliga valdes på 2 år.  

§ 31 

Antal ledamöter i 
beredningsutskottet och 
valutskottet 

Erik Sjömålen, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 
 
Erik berättade att valutskottet valde att ställa sina platser till 
förfogande på grund av sitt eget misslyckande med att hitta 
kandidater, och inte på grund av några beslut som tagits 
under FM. Avgående valutskott uppmanade medlemmarna 
att tacka ja om de får frågan från valutskottet. Vad 
valutskottet inte lyckades med under ett års tid, lyckades 
medlemmarna med på en dag.  

Ombud 55: Alexander Ehn, Glasberget, undrade om det gick att 
få en indikation på om det fanns några förslag till BU och 
valutskottet? 

Erik Sjömålen, valutskottet, svarade att det fanns förslag till BU 
men inte till valutskottet. 

FM BESLÖT 

att antalet ledamöter i beredningsutskottet skall vara 5 
 ledamöter och en suppleant 

att antalet ledamöter i valutskottet skall vara 5 ordinarie och 
 en suppleant  
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§ 32 

Val av ledamöter och 
suppleanter i 
beredningsutskottet 

Charlotte Henriksson, valutskottet, föredrog valutskottets 
förslag. 
 
 
 

FM BESLÖT  i enlighet med förslagen 

att till ordinarie ledamöter i beredningsutskottet välja: 

 Ellen Garnwall, kår Örebro, bor i Brastad 
 (sammankallande) 

 Simon Thörn, kår Berg, bor i Växjö 

 Efraim Pettersson, kår Stora Levene, bor i Vara 

 Martin Kalling, kår Uppsala, bor i Uppsala 

 Jennie Granqvist, kår Värend, bor i Växjö 

att  till suppleant i beredningsutskottet välja:  

 Niklas Blomqvist, kår Nacka-Boo, bor i Södertälje 

Samtliga valdes på 2 år. 

§ 33 

Val av ledamöter och 
suppleanter i valutskottet 

Erik Sjömålen, valutskottet, berättade tidigare att valutskottet 
valt att ställa sina platser till förfogande, då de kände att de 
misslyckats med sitt uppdrag till innevarande FM.  

 

Ombud 1: Carl Persson, Utby, föreslog Gunnel Johansson, 
Timmersdala, till ledamot i valutskottet. 

Ombud 23: Alicia Baric, Jonsered, föreslog Hanna Pettersson, 
Mönsterås, till ledamot i valutskottet.  

Ombud 32: Jennie Granqvist, Värend, föreslog Amalia 
Ideborg,Värend, Linn Snöström, Östersund, och Jennifer 
Ivarsson, Berg, som ledamöter i valutskottet.  

Jennifer, Linn, och Amalia svarade allihop att de precis fått 
frågan och inte hunnit ta ställning till uppdraget ännu.  

Bodil Hansen, Eneryda, tyckte att det var för få som sa att de 
kunde åta sig ett ideellt uppdrag i förbundet och föreslog 
därför sig själv.  

Ombud 4: Eddie Hector, Sösdala, meddelade att han ställde upp 
som suppleant till valutskottet. 

Som svar på en ordningsfråga om sammankallande till 
valutskottet uppmanades valda valutskott att själva välja 
denna person innan de lämnade FM.  
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Valet av ledamöter och suppleant till valutskottet sköts fram i 
dagordningen och genomfördes efter § 36 Stiftelsen Dan 
Winthers minnesfond.  

§ 34 

Val avseende förbundets 
anläggningsstiftelser 
 
a. Revisorer och suppleanter 
Stiftelsen NSF-scouternas 
fjällstugor i Storvallen  
 
 
 
 
 
 
b. Revisorer och suppleanter 
Stiftelsen Kungshols kurs- 
och lägergård 
 
 
 
 
 
 
 
c. Revisorer och suppleanter 
Stiftelsen Ransbergs 
Herrgård 
 
 

Niklas Blomqvist, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 
 

 

 

FM BESLÖT 

att till revisor för Stiftelsen NSF-scouternas fjällstugor 
 Storvallen välja: 

 Bengt-Ove Pettersson, Utby Scoutkår, Göteborg  

att suppleant välja: 

 Anders Johansson, Berg Scoutkår, Lammhult 

 

FM BESLÖT 

att till revisor för Stiftelsen Kungshols kurs- och lägergård 
 välja: 

 Rolf Andersson, Landskrona Scoutkår, Landskrona 

att till suppleant välja: 

 Christer Ipsonius, Ekeby Scoutkår, Helsingborg 

 

FM BESLÖT 

att till revisor för Stiftelsen Ransbergs Herrgård välja: 

 Fredrik Persson, Örebro Scoutkår, Vintrosa 

att till suppleant välja: 

 Anne Norstedt, Flen Scoutkår, Flen 

§ 35 

Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbunds Minnesfond 
2019 och 2020 
 
 
 
 
 
a. Förvaltningsberättelse 
 
 
 

Ingvar Johansson, verksamhetsrevisor, berättade att det inte 
fanns några problem med revisionen för 2019, men för 2020 
års revision inkom underlaget för sent, vilket gav en 
anmärkning. Han uppmanade NSF att se över rutinerna för 
hur handlingar kommer till revisorerna i framtiden. 
Revisorerna rekommenderade trots detta ansvarsfrihet. 

 

 

FM BESLÖT 

att fastställa förvaltningsberättelserna för 2019 och 2020 
 och lägga dem till handlingarna 
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b. Revisorernas berättelse 
 
 
 
c. Fastställande av 
balansräkning 
 
 
 
 
 
d. Beslut om ansvarsfrihet 
 

FM BESLÖT 

att fastställa revisionsberättelserna för 2019 och 2020 och 
 lägga dem till handlingarna 
 

FM BESLÖT 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
 balansräkningen för 2019 omslutande 528 560 kronor 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
 balansräkningen för 2020 omslutande 559360 kronor 

 

FM BESLÖT 

att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåren 2019 
 och 2020  

§ 36 

Stiftelsen Dan Winthers 
Minnesfond 2019 och 2020 
 
 
 
 
 
a. Förvaltningsberättelse 
 
 
 
b. Revisorernas berättelse 
 
 
 
c. Fastställande av 
balansräkning 
 
 
 
 
 
 
d. Beslut om ansvarsfrihet 
 

Ingvar Johansson, verksamhetsrevisor, berättade att det inte 
fanns några problem med revisionen för 2019, men för 2020 
års revision inkom underlaget för sent, vilket gav en 
anmärkning. Han uppmanade NSF att se över rutinerna för 
hur handlingar kommer till revisorerna i framtiden. 
Revisorerna rekommenderade trots detta ansvarsfrihet. 
 
 

FM BESLÖT 

att fastställa förvaltningsberättelserna för 2019 och 2020 
 och lägga dem till handlingarna 
 

FM BESLÖT 

att fastställa revisionsberättelserna för 2019 och 2020 och 
 lägga dem till handlingarna 
 

FM BESLÖT 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
 balansräkningen för 2019 omslutande 2 050 431 kronor 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
 balansräkningen för 2020 omslutande 2 097 628 kronor 

 

FM BESLÖT 

att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåren 2019 
 och 2020  
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§ 33 forts. 

Val av ledamöter och 

suppleanter i valutskottet 

Valet av ledamöter till valutskottet återupptogs. 

 

FM BESLÖT 

att till ordinarie ledamöter i valutskottet välja: 

 Gunnel Johansson, kår Timmersdala 

 Hanna Pettersson, kår Mönsterås 

 Linn Snöström, kår Östersund 

 Amalia Ideborg, kår Värend 

 Bodil Hansen, kår Eneryda, bor i Eneryda 
 
att till suppleant i valutskottet välja: 

 Eddie Hector, Sösdala Scoutkår   

§ 37 

IOGT-NTO-rörelsens 
kursgårds- och 
samlingslokalfond 2019 och 
2020 
 
 
a. Förvaltningsberättelse 
 
 
 
b. Revisorernas berättelse 
 
 
 
 
c. Fastställande av 
balansräkning 
 
 
 
 
 
d. Beslut om ansvarsfrihet 
 

 
Josefine Hellroth Larsson, mötesordförande, föredrog 
revisionsberättelsen.  
 
 
 

 

FM BESLÖT 

att fastställa förvaltningsberättelserna för 2019 och 2020 
och lägga dem till handlingarna 
 

FM BESLÖT 

att fastställa revisionsberättelserna för 2019 och 2020 och 
lägga dem till handlingarna 
 

FM BESLÖT 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
 balansräkningen för 2019 omslutande 2 701 570 kronor 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
 balansräkningen för 2020 omslutande 2 543 403 kronor 

 

FM BESLÖT 

att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåren 2019 
 och 2020  
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§ 38  

Tid, plats och mötesform för 
förbundsmötet 2023 

FS förslag nr 14 

 
 

FM BESLÖT 

att Förbundsmötet 2023 genomförs på hösten,  
 28-29/10, 2023 

att Förbundsmötet 2023 förläggs till Skåne distrikt 

att samma arbetsformer som vid förbundsmötet 2021 
 används 2023 

att  preliminärt lägger FM 2023 till Hässleholm 

§ 39 

Mötets avslutning 

 
 

Josefine Hellroth Larsson och Jonatan Wedberg Kilnäs 
tackade för att ha fått förtroendet att leda förbundsmötet och 
överlämnade ordförandeklubban till Karin Wester, avgående 
förbundsordförande. Karin ledde avtackningen av 
förbundsmötets olika funktionärer, arrangörer samt avgående 
förtroendevalda.  

Eva Kilnäs, arrangör, tackade alla förbundsmötets lokala 
funktionärer.  
 
Karin Wester avtackade verksamhetsrevisor Ingemar 
Johansson efter tio års uppdrag.  
 
Rikard Eliasson avtackade Karin Wester som avgående 
förbundsordförande.  
 
Karin Wester tackade NSF:s medlemmar för förtroendet och 
chansen som hon fått att leda förbundet under fler år som 
förbundsordförande. Hon hoppades få träffas i andra roller 
och på andra platser framöver. Karin lämnade över 
ordförandeklubban till Ponthus Jessmor, nyvald 
förbundsordförande.  
 
Ponthus Jessmor tackade för mötets förtroende att få ta över 
rollen som förbundsordförande för Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbund och förklarade förbundsmötet 2021 avslutat. 

 

Protokollsekreterare: 

 

Elisa Dahlqvist Johan Fridlund Jenny Kallin Emma Olofsson 

 

Protokolljusterare: 

 

Andreas Dahlin Gunnel Johansson 

Detta dokumentet har signerats genom digitala signeringstjänsten GetAccept.
Fingerprint: 525499e0ff972c6c31f46eb455e5fac9325c245d48bf228d03046414d8f8729e302cc551ca5dde8c2bc6385dd0aa2294ada4eaba65a09c7c058d8f50d164e943


